
Rada Gminy Strzyżewice 

Radni IX kadencji -Sesja 

Protokół nr 8/2024 

VIII Sesja w dniu 10 października 2024  

Obrady rozpoczęto 10 października 2024 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:15 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Patrycja Boryca 

2. Jan Dąbrowski 

3. Krzysztof Dekondy 

4. Grzegorz Dudziak 

5. Grzegorz Jaśkowski 

6. Karolina Kowalik 

7. Łukasz Kowalski 

8. Patryk Kucharczyk 

9. Sławomir Mierzwa 

10. Ewa Pałyska 

11. Agata Przech 

12. Krzysztof Rymarz 

13. Agata Stelmach 

14. Robert Tudrujek 

15. Marek Walasek 

1. Otwarcie sesji. 

Sesję otworzyła i obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Agata Stelmach.  

Sprawdziła elektroniczną listę obecności i poinformowała, że w dzisiejszym posiedzeniu 

uczestniczy 15 radnych. Powitałam biorących udział w posiedzeniu i przeszła do realizacji 

punktu 2. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca poinformowała ,że radni otrzymali porządek obrad drogą elektroniczną. 

Zapytała czy ktoś ma uwagi lub propozycję zmiany do otrzymanego porządku? Nikt nie 

wniósł uwag. Przewodnicząca poddała porządek obrad pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 



Jaśkowski, Karolina Kowalik, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, 

Ewa Pałyska, Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek 

Walasek 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji w dniu 28-08-2024 r. 

Przewodnicząca poinformowała, że protokoły z sesji z dnia 28 sierpnia 2024 r. oraz 30 

września 2024 r. radni otrzymali drogą elektroniczną. Zapytała, czy ktoś ma uwagi lub 

chciałby wnieść jakieś zmiany? W związku z brakiem powyższych prowadząca poddała 

przyjęcie protokołu z sesji w dniu 28 sierpnia 2024 r. pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji w dniu 28-08-2024 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Karolina Kowalik, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, 

Ewa Pałyska, Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek 

Walasek 

 

4. Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji w dniu 30-09-2024 r. 

Przewodnicząca poprosiła o głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji w dniu 30 

września 2024 r. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji w dniu 30-09-2024 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Karolina Kowalik, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ewa Pałyska 

 

5. Sprawozdanie z działalności wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza dotyczące 

wykonania uchwał rady. 

Pani Agata Stelmach poprosiła o zabranie głosu Panią Wójt- Barbarę Zdybel. 

Pani Wójt swoje sprawozdanie rozpoczęła od informacji, że z dniem 1 października weszła w 

życie uchwała o zmianie wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Mieszkańcy zostali poinformowani o zmianach. Otrzymali pisma, których 

dostarczeniem zajęli się sołtysi. W przypadku braku dostarczenia osobiście korespondencja 

została dostarczona za pomocą poczty. Ilość aktywnych deklaracji na koniec września to 20 

415 . W tym : 



- deklaracja o kompostowaniu to jest 21 193,  

- bez kompostowania 222 deklaracje. 

 Łącznie ilość osób zadeklarowanych w deklaracjach to 7212 osób. A z danych GUS wynika, 

że teren gminy zamieszkuje ponad 8000 mieszkańców. Wciąż jest rozbieżność ale wynika ona 

między innymi z faktu, że mieszkańcy przebywają za granicą, mieszkają w internatach, 

bursach i innych sytuacji losowych. W ostatnim czasie- po otrzymaniu deklaracji przychodzą 

osoby i wprowadzają korekty do deklaracji. Z 7 212 zadeklarowanych osób 6 640 to 

korzystający z kompostownika, natomiast bez kompostownika to 572 osoby. 

Kolejna informacja to taka, że w dniu 2 września zostały otwarte oferty na usługę udzielenia 

kredytu długoterminowego w wysokości 4 500 000 złotych, z przeznaczeniem na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w 2024 roku oraz spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań. Zostało złożonych 8 ofert i 24 września została wybrana 

najkorzystniejsza - oferta Banku Spółdzielczego w Nałęczowie. Wartość tej usługi to 2 

244 584,69 zł. Jest to najtańsza oferta. Najdroższa z tych pięciu była złożona przez Bank 

Ochrony Środowiska. Kwota usługi 2 467 000,00 zł. W dniu 8 października została podpisana 

umowa na wykonanie tej usługi, czyli udzielenia kredytu z Bankiem Spółdzielczym w 

Nałęczowie. Dnia 10 września zostało również ogłoszone postępowanie o udzielenie 

zamówienia na zimowe utrzymanie dróg w sezonie 2024/25. 18 września zostały otwarte 

oferty. Złożono trzy. Cena najtańszej wyniosła 333.180,00 zł. Z uwagi na wyższą kwotę niż 

została zaplanowana w budżecie, przetarg został unieważniony. Został ponownie ogłoszony. 

Otwarcie ofert nastąpiło 9 października, czyli wczoraj. Tym razem ofert zostało złożonych 5 i 

najtańsza w tej chwili to 224 208,00 zł, czyli  ponad 100 000 mniej. Ale jesteśmy w trakcie 

oceny ofert. Wszystkie są poniżej tej oferty najniższej złożonej w pierwszym postępowaniu. 

Kolejna informacja dotyczy ogłoszonego w dniu dzisiejszym postępowania na wyłonienie 

wykonawcy budowy dwóch małych zbiorników retencyjnych. O tych zbiornikach była mowa 

już latem. Są to dwa zbiorniki retencyjne, takie do pół hektara powierzchni, które będą mogły 

być zbudowane w Piotrowicach i Osmolicach Pierwszych. Na wykonanie tych zbiorników 

gmina pozyskała dotację w wysokości 500 000,00 zł na każdy z tych zbiorników. Po otwarciu 

ofert z propozycjami cenowymi za ich wykonanie będziemy oceniać możliwość 

przeprowadzenia tej inwestycji. Jest to działanie w 100% finansowane z dotacji, ale nie może 

być to kwota wyższa niż 500 000,00 zł. Jeżeli będzie się to mieściło w zaplanowanej kwocie, 

wówczas nie byłby to wydatek dodatkowy z budżetu gminy. 

W ostatnim czasie zostało podpisanych kilka umów: 

- na budowę sieci wodociągowych w Piotrowicach i Osmolicach Drugich. Umowa została 

podpisana 18 września. Wartość robót to Brutto 72 788,94 zł. Prace są w trakcie realizacji. 

- w dniu 18 października została podpisana umowa- „Usługi usuwania i utylizacji wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Strzyżewice”. Składa się ona z dwóch części. Pierwsza 

dotyczy usuwania azbestu z budynków z gospodarstw rolnych. Dotyczy rolników, którzy brali 

udział w projekcie dofinansowania wymiany pokrycia dachowego z Agencji Restrukturyzacji 

i Modernizacji Rolnictwa. Jest to17 rolników, który w tym projekcie na odbiór i utylizację 

azbestu biorą udział. Druga umowa w ramach pożyczki, która została zaciągnięta w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. To jest umowa na 

usunięcie 171 ton wyrobów zawierających azbest, ale to już z posesji pozostałych 

zainteresowanych, czyli mieszkańców gminy. W tej ilości uda się usunąć azbest z wniosków 



złożonych przez mieszkańców w roku 2022 i częściowo kilka pierwszych miesięcy z 2023. 

Od 2022 roku nie realizowaliśmy takiego działania z uwagi na to, że nie było zewnętrznych 

środków, które przeznaczane byłyby na dofinansowanie odbioru azbestu. Znaczna część 

eternitu zalega na posesjach mieszkańców. W ramach otrzymanych środków uda się usunąć 

tylko część. Natomiast wczoraj została podpisana umowa w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Prezesem Stanisław Mazur poinformował, że w 

przyszłym roku planują uruchomienie dodatkowych środków, tak aby gminy mogły te 

działania prowadzić. 

Trwają prace budowlane, przede wszystkim rozbudowa szkoły w Żabiej Woli o halę 

sportową. Prace w tej chwili są bardzo, bardzo intensywnie prowadzone, zarówno wewnątrz, 

jak i też wokół budynku, dlatego, że oprócz samego budynku w tej umowie zawarte jest 

zagospodarowanie przestrzeni wokół, między innymi powstanie boiska wielofunkcyjnego, 

drogi dojazdowej i parkingów. Na wszystkich tych częściach trwają w tej chwili intensywne  

prace. Do końca roku zadanie powinno być ukończone. 

Trwają też prace na przebudowie dróg gminnych w ramach dużego zadania, o którym była 

mowa na poprzednich sesjach. W tej chwili firma wykonawcza weszła na 5 różnych 

odcinków na terenie gminy. Póki jeszcze warunki pogodowe pozwolą, prace będą 

wykonywane. Prace trwają na drodze: Pawłów – Dębszczyzna – Kiełczewice Maryjskie, trzy 

odcinki, łącznie liczące około kilometra., Kiełczewice Górne - Trzeci Gościniec, Piotrowice - 

droga za parkiem i Dębina. Z tego głównego zadania pozostaje jeszcze w Osmolicach 

Pierwszych – nieduży odcinek i plac tutaj w Strzyżewicach i droga w kierunku Stokrotki.Te 

zadania będą rozpoczęte raczej już na wiosnę. Całe zadanie powinno być ukończone do końca 

czerwca przyszłego roku.  Pani Wójt poinformowała również o wniosku, który został 

pozytywnie oceniony. Gmina Strzyżewice w lipcu tego roku złożyła wniosek w ramach 

działania 8.5 Usługi społeczne. O utworzenie Centrum Usług Społecznych na terenie Gminy 

Strzyżewice. Bardzo dobra informacja jest tak, że zostaliśmy ocenieni na pierwszym miejscu. 

Negocjacje zakończyły  się pozytywnie i tak naprawdę wniosek jest zakwalifikowany do 

działania. Jeżeli chodzi o Centrum Usług Społecznych, jest to nowy etap działania czy też 

funkcjonowania realizacji polityki społecznej w gminie. To jest zupełnie inna forma niż 

realizuje Ośrodek Pomocy Społecznej. Jej działanie będzie polegało na tym, że ośrodek 

pomocy Społecznej zmieni się w centrum. Przekształci się w centrum usług społecznych. 

Dzisiaj, jeżeli myślimy, choć to jest już błędne trochę myślenie, ale na ogół, jeżeli myślimy o 

ośrodku pomocy społecznej, to odbieramy to jako instytucję, która działa interwencyjnie i 

która wspiera osoby, rodziny w trudnej sytuacji materialnej czy też rodziny, która jakieś ma 

dysfunkcje. Natomiast Centrum Usług Społecznych jest to instytucja, która tak naprawdę 

świadczy usługi wszystkim mieszkańcom w tych obszarach, w których potrzebne są im dane 

danego typu działania. I jeżeli tutaj mówimy o działaniach nowo powstałego, 

przekształconego Centrum Usług Społecznych w Strzyżewicach to część działań jest już 

realizowane przez OPS a część będzie nowych. Przeróżne opiekuńcze, czasami płatne, 

czasami niepłatne. Wszystko będzie zależało od stanu dochodów, danych osób, danych, 

rodzin. Natomiast one będą adresowane do wszystkich. Z takich usług, które tutaj szereg tych 

usług zostało wpisanych, ja może tylko nadmienię będą one adresowane zarówno do dzieci, 

rodzin, a także seniorów, rodzin w wieku produkcyjnym, a także seniorów. Mówiąc o 

dzieciach, jednym z tych działań będzie uruchomienie zajęć dodatkowych świetlicowych w 

świetlicy w Osmolicach Drugich przy szkole w Osmolicach. Tak, to będzie działanie 

realizowane przez kilka miesięcy, tak aby wesprzeć działania szkoły. Jeżeli chodzi o opiekę 

nad dziećmi pozostającymi czasami wiele godzin w świetlicy, aby dać im lepszą ofertę, jeżeli 

chodzi o zorganizowanie czasu. Bo wiemy, że szczególnie w naszych szkołach na północy, 



czyli Żabia Wola, Osmolice, również Bystrzyca Stara. Wielu z rodziców spodziewa się, że 

dziecko będzie mogło być w świetlicy do godziny czasami 17.W ramach nowych usług 

będzie również usługa dedykowana dla seniorów – „Taksówki dla seniora”. Trudnym 

tematem  jest wykluczenie komunikacyjne, szczególnie w tych miejscowościach o 

rozproszonej zabudowie i czasami taka osoba nie ma możliwości przemieszczenia się do 

lekarza czy po zakupy. Usługa ta umożliwi realizowanie tych potrzeb, które są oczekiwane 

przez wielu mieszkańców, a niektóre problemy na pewno jeszcze będą bardziej intensywne w 

kolejnych latach.  

Pani Wójt podziękowała wszystkim za udział w gminnych dożynkach. Pierwszego września 

odbyły się one na placu w Strzyżewicach. Bardzo duże zaangażowanie zarówno sołectwa 

Żabia Wola, które w tym roku było współorganizatorem, ale też wszystkich organizacji 

działających i instytucji działających na terenie gminy. Bardzo dużo osób, mieszkańców, 

także osób spoza gminy, odwiedziło wtedy plac w Strzyżewicach. Jest to okazja do spotkań, 

ale i integracji 

Pani Wójt poinformowała także , że w tym roku w konkursie na wieniec dożynkowy brało 

udział 14 wieńców co jest swoistym rekordem. Pani Wójt poinformowała , że w sołectwach 

odbyły się zebrania w  sprawie ustalenia funduszu sołeckiego i do 30 września wszystkie 

sołectwa złożyły wnioski o realizację funduszu w przyszłym roku. 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania 

Komitetu Rewitalizacji Gminy Strzyżewice. 

 

Przewodnicząca Rady Pani Agata Stelmach poprosiła o zabranie głosu Panią Wójt.  

Pani Wójt powiedział: „Przedkładam projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji Gminy Strzyżewice. I kilka 

słów na temat samego Komitetu. Komitet jest to ciało społeczne, opiniotwórcze i wspierające 

zadania Wójta w zakresie rewitalizacji. Jeżeli chodzi o zakres działania Komitetu 

Rewitalizacji, obejmuje on między innymi opiniowanie wszelkich zmian w gminnym 

programie rewitalizacji, dostarczania opinii i stanowisk dotyczących przebiegu procesu 

rewitalizacji oraz dokumentów z tym związanych, prowadzenia dialogu między 

interesariuszami rewitalizacji na temat planowanych przedsięwzięć, wyrażanie opinii 

dotyczących funkcjonowania partycypacji w realizacji GPR u, czy też opiniowanie raportów 

rocznych to między innymi zadania Komitetu Rewitalizacji. Realizacji, jeżeli chodzi o 

członków. Członkowie zostaną z Komitetu wyłonieni w drodze otwartego naboru. Informacja 

o naborze zostanie upubliczniona na oficjalnej stronie Gminy Strzyżewice. W skład Komitetu 

może wchodzić od 10 do 25 osób. Tak jak powiedziałam, jest to ciało społeczne. Także jest to 

organ, który będzie opiniotwórczy i będzie wskazywał też i z drugiej strony oceniał stopień 

realizacji programu rewitalizacji, wskazywał na wnioski. Jest to też udział mieszkańców, 

innych przedstawicieli innych podmiotów gospodarczych z terenu rewitalizacji, którzy będą 

mogli mieć wpływ na kształt prowadzonych działań. Także bardzo proszę o podjęcie 

uchwały. Tym bardziej, że wyznaczenie Komitetu Rewitalizacji jest wymogiem formalnym. 

Wynika ono z zapisów ustawy o rewitalizacji. Dziękuję.” 



Prowadząca obrady poinformowała, że w dniu wczorajszym odbyło się wspólne posiedzenie 

komisji stałych. Członkowie, którzy brali udział we wczorajszych obradach, analizowali, 

między innymi projekt tejże uchwały opiniując następująco: 

 Komisja Budżetu i Rozwoju Społeczno Gospodarczego pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji 

Gminy Strzyżewice. Wyniki głosowania za 11 głosów. Przeciw 0. Wstrzymało się 0. 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych pozytywnie opiniuje projekt 

powyższej uchwały. Wyniki głosowania. Za 6 głosów. Przeciw 0. Wstrzymało się 0. 

Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Przestrzegania Prawa. Pozytywnie 

piniuje projekt uchwały. Wyniki głosowania. Za 7 głosów. Przeciw 0. Wstrzymało się 0.  

Komisja Rolnictwa i Działalności Gospodarczej pozytywnie opiniuje projekt powyższej 

uchwały. Wyniki głosowania. Za 7 głosów. Przeciw 0. Wstrzymało się 0. 

Prowadząca zapytała Czy ktoś chciałby zabrać głos odnośnie tego projektu uchwały? Nie 

było osób chętnych. Poprosiła więc o udział w głosowaniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania 

Komitetu Rewitalizacji Gminy Strzyżewice..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Karolina Kowalik, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, 

Ewa Pałyska, Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek 

Walasek 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy 

Strzyżewice na lata 2023-2030. 

 

Prowadząca obrady ponownie poprosiła Wójt Gminy Barbarę Zdybel o zreferowanie 

zagadnienia. 

Pani Wójt powiedziała : „Szanowni Państwo, Gminny Program Rewitalizacji jest to 

dokument strategiczny, który przede wszystkim określa z jednej strony obszary, które 

wymagają rewitalizacji, obszary zdegradowane czy to społecznie, czy gospodarczo, czy 

infrastrukturalnie. Z drugiej strony oczywiście wskazuje też na cele, które chcemy osiągnąć. 

Zatem jest to typowy strategiczny, planistyczny dokument. Dlaczego podejmujemy wysiłek? 

Czy podjęliśmy wysiłek przyjęcia gminnego programu rewitalizacji? Otóż wiemy, że na 

terenie naszej gminy oczywiście są miejsca, które straciły swoje funkcje. Budynki nie są 

wyremontowane, nie służą mieszkańcom czy to na miejsca spotkań, czy też czasami mogłyby 



służyć również jako miejsce realizacji różnych usług publicznych. I one wymagają 

odnowienia, co wiąże się także z pozyskaniem środków i jednym z elementów koniecznych 

do tego, aby środki pozyskać, jest właśnie posiadanie przez gminę takiego dokumentu. Czyli 

Gminny Program rewitalizacji jest koniecznym elementem chociażby składania wniosku, 

aplikowania o środki unijne w ramach naborów, który Urząd Marszałkowski ogłasza. Stąd ten 

wysiłek, bo przyjęcie programu nie jest obligatoryjne. Natomiast rzeczywiście bez takiego 

dokumentu trudno złożyć wniosek o dofinansowanie. Stąd wiele gmin, również nasza, 

rozpoczęły działania w kierunku przyjęcia uchwalenia Gminnego Programu Rewitalizacji. W 

ramach Gminnego Programu Rewitalizacji wyznaczone zostały główne cele. Pierwszy, o 

którym mówiłam, czyli modernizacja infrastruktury i odnowa przestrzeni publicznych oraz 

poprawa stanu środowiska. Drugi cel to rozwój kapitału społecznego oraz stworzenie 

warunków umożliwiających włączenie społeczne mieszkańców. I trzecie to wykorzystanie 

lokalnych potencjałów dla rozwoju przedsiębiorczości. Kluczowe elementy. Jeżeli chodzi o 

prace nad Gminnym Programem Rewitalizacji, one składają się z kilku punktów. Pierwszy to 

diagnoza obszarów zdegradowanych, drugie to wyznaczenie celu, celów realizacji 

rewitalizacji. 

 

Trzecie przyjęcie programów projektów działania. Określenie sposobu finansowania to punkt 

czwarty przedstawienie harmonogramu realizacji i monitoring, i ocena. Jeżeli chodzi o 

dokument projekt, który przedkładam dzisiaj. On zawiera wszystkie z tych elementów. Jeżeli 

chodzi o prace nad. Stworzeniem tego projektu GPR u. One rozpoczęły się w 2023 roku i 

rozpoczęły się właśnie od przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących projektu 

uchwały Rady Gminy w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego. Czyli pierwszym 

elementem było zbieranie wniosków, informacji na temat tego, które to obszary mieszkańcy, 

ale też i wszelkie inne podmioty, instytucje zarówno gminne, jak i pozagminne, widzą jako 

konieczne do odnowy. Te konsultacje były prowadzone od 6 marca 2023 roku do 7 kwietnia I 

tutaj nie będę przytaczała wszystkich tych elementów związanych, gdzie się ogłoszenia 

pojawiały, w jaki sposób były one upowszechniane, bo zarówno w wersji elektronicznej, jak i 

na tablicach sołeckich poprzez wszystkie organizacje, które działają na terenie gminy, 

otrzymywały takie informacje i były zapraszane na spotkania. Takie. Działania, tak jak tutaj 

jest szczegółowo omówione. Również te informacje odnajdą Państwo w projekcie Gminnego 

Programu Rewitalizacji. Po tym okresie wstępnym, na którym rzeczywiście wpływały 

wnioski dotyczące konkretnych obszarów. W dniu 29 czerwca ubiegłego roku Rada Gminy 

Strzyżewice podjęła uchwałę w sprawie wyznaczenia tych obszarów zdegradowanych i 

obszarów rewitalizacji. Obszary zdegradowane, czyli te wnioski, które wpływały, dotyczyły 

Kiełczewic, Maryjskich, Kolonii, Kiełczewice Dolne, Piotrowic, Pszczelej, Woli i 

Strzyżewic. Ostatecznie jako obszary rewitalizacji zostały określone obszar w Kolonii 

Kiełczewice Dolne. To jest obszar po byłym ośrodku zdrowia w Strzyżewice. 

 

To jest teren tutaj po siedzibie Gminnej Spółdzielni oraz w Pszczelej Woli, teren należący 

częściowo do powiatu, częściowo do gminy Strzyżewice. W tym też dniu Rada Gminy 

podjęła także uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji. W 

tym czasie od 27 lipca do 31 sierpnia ubiegłego roku znowu został przeprowadzony nabór, 

Ale wówczas na propozycje przedsięwzięć, czyli jakie działania, jakie projekty powinny być 

w ramach tych tych obszarów rewitalizacji przeprowadzone. I one były znowu oczywiście 

upowszechniane. Była ta informacja i poprzez stronę internetową, i poprzez informacje 



zarówno na stronach internetowych, tak jak powiedziałam, ale także można było składać 

propozycje papierowo. Informacje o tym były przekazywane na tablicach sołeckich i 

wszystkich innych możliwych tablicach, w których są ogłoszenia i były składane propozycje 

konkretnych przedsięwzięć. Wszystkie organizacje działające na terenie gminy również taką 

informację otrzymywały. Stąd pojawiły się określone propozycje Przedsięwzięć. Wówczas 

rozpoczęto prace nad przygotowaniem dokumentu, które Państwo dzisiaj mają przedstawiony 

jako projekt. Następnie już w tym roku, od 29 lutego do 5 kwietnia. Przeprowadzono kolejne 

konsultacje społeczne przygotowanego projektu Gminnego Programu Rewitalizacji. Czyli już 

powstał konkretny dokument, który znowu przez okres ponad miesiąc czasu był 

konsultowany społecznie. Między innymi też odbyło się spotkanie tutaj, na sali, w którym 

uczestniczyły osoby zainteresowane. Po tej wstępnej ocenie i przeprowadzonych 

konsultacjach Dokument projektu GPR u został przesłany do wstępnej oceny do Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Lubelskiego, a także do wielu instytucji wymienionych w 

ustawie. To jest blisko 30 rozmaitych instytucji, które opiniowały, opiniowały właśnie 

projekt. 

 

Uzgodnienie projektu GPR u zakończono i tutaj akurat nie zostało wpisane, ale zakończono 

tak naprawdę na początku października, dosłownie 10 dni przed dzisiejszym posiedzeniem. 

Tak jak powiedziałam, obszarami rewitalizacji, ostatecznie ujętymi w gminnym programie 

jest obszar w Strzyżewicach. Powierzchnia około 116 114 hektarów, Pszczela Wola 58 i 

Kolonia Kiełczewice 50. To jest powierzchnia obszaru. Natomiast to nie znaczy, że te 

działania będą na całym tym obszarze prowadzone. Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia, które 

mają być na obszarze rewitalizacji prowadzone, to najwięcej przedsięwzięć zostało złożonych 

w Pszczelej Woli, dlatego że złożyło swoje przedsięwzięcie, złożył powiat. To są dwa 

działania, które powiat chciałby przeprowadzić na tym terenie oraz gmina Strzyżewice. I ja 

pokrótce tylko omówię te działania. Jeżeli chodzi o zgłoszony projekt do Gminnego 

Programu Rewitalizacji Gminy, to jest przebudowa Centrum Aktywizacji i Integracji 

Społecznej w Pszczelej Woli. Cóż to jest za projekt? Zakres rzeczowy takiego projektu 

obejmował. Obejmował będzie przebudowę budynku Ochotniczej Straży Pożarnej Żabia 

Wola wraz z zagospodarowaniem terenu na cele Centrum Aktywizacji i Integracji Społecznej 

w Pszczelej Woli. I może teraz poproszę o rzut. Przygotowanego. Przygotowanej 

dokumentacji. Drodzy Państwo, jeżeli chodzi o budynek, który miałby być poddany 

rewitalizacji, to chodzi o budynek remiza Ochotniczej Straży Pożarnej Żabia Wola. Jest to 

budynek obecnie w części tylko użytkowane przez OSP Żabia Wola. Budynek, który teraz 

składa się z garażu i części takiej zaplecza, takiego socjalnego dla strażaków. Ale większość z 

Państwa myślę wie o który budynek chodzi. Część z Państwa na pewno w nim była, czy też z 

zewnątrz oglądała. 

 

Ten budynek na pewno wymaga Gruntownej, gruntownej modernizacji. Założony projekt 

wychodzi naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców sołectwa i zakłada tak naprawdę 

przebudowę budynku. Odnowienie, ale takie, które pozwoliłoby z jednej strony na 

funkcjonowanie niezależne świetlicy z salami warsztatowymi i zapleczem kuchennym. I to są 

wszystkie te pomieszczenia, które są na rysunku po prawej stronie, Czyli mamy tutaj od 

wejścia mamy po lewej pierwszą salę warsztatową, dalej jest hol z zapleczem sanitarnym, a 

po stronie prawej mamy zaplecze kuchenne, dość obszerne. Także salę warsztatową i salę 

taką Lewicową. Jeżeli tutaj można by było przybliżyć widzielibyśmy jakie są to. Jakiej 



wielkości są to pomieszczenia? Może nie z tej strony, bo mówimy o tej prawej części. Tak. I 

mamy tutaj salę, która po posunięciu. Bo jeszcze tak właśnie o. W ten sposób, gdyby można 

było. Ta sala główna świetlicy o długości 16 ponad metrów ma również rozsuwaną ścianę. 

Wówczas będzie bardzo dużym pomieszczeniem, bo będzie mogła być połączona z tą salą 

warsztatową. Łącznie będzie to długość i właśnie potrzebowałabym ponad 20 metrów z tego 

co widzę, bo tu jest 573, a tam a nie, to łącznie będzie 16 metrów. Przepraszam bardzo, nie na 

tą wielkość spojrzałam. No niemniej jednak jest to. Pomieszczenie o dużej powierzchni, 

podobnie jak zaplecze kuchenne. Ta część służyłaby wszystkim mieszkańcom, szczególnie. 

Organizacjom, które działają na terenie. Na terenie wsi natomiast mamy po lewej stronie 

część dedykowaną OSP Żabia Wola. I tutaj mamy dwa garaże. I zaplecze sanitarno socjalne. 

Oczywiście szatnia z wszystkimi wymogami, które dla jednostki. 

 

A wiemy, że Żabia Wola jest jedną z tych jednostek z dwóch. Działająca w Krajowym 

Systemie ratownictwa. Te warunki, które po przebudowie można by osiągnąć, one znacznie 

polepszyły by Możliwości działania zarówno SP, a także byłyby dobrym miejscem właśnie 

dla aktywizacji i integracji. Tak jak jest w tytule podane mieszkańców. To jest bardzo w 

dużym skrócie propozycja działań gminy. Natomiast tak jak powiedziałam, jeżeli chodzi o 

pszczelą, wolę również powiat złożył swoje propozycje dwie i ja bardzo króciutko już tylko 

powiem o nich to. Pierwsza propozycja dotyczy utworzenia utworzenia Muzeum 

Pszczelarstwa i Tradycji Regionalnych i to działanie miałoby być przeprowadzone w dawnym 

budynku kotłowni, a także to działanie zakłada utworzenie renowacja Renowacja w 

istniejącym zabytkowym młynie wodnym. To już część. Tak naprawde osmolic pierwszych i 

drugi projekt, który mógłby być realizowany na terenie Pszczelej Woli, a został zgłoszony 

przez Powiat Lubelski. To bardzo duże działanie rewitalizacyjne. Nazwany Zintegrowany 

rozwój społeczno gospodarczy regionu poprzez rewitalizację terenów zielonych i obiektów 

kultury oraz stworzenie Regionalnego Centrum Turystyczno Edukacyjnego w Pszczelej Woli. 

Tutaj wiele pojedynczych projektów. Przeprowadzenie prac konserwatorskich zabytkowego 

dworku Rolandów. Przeprowadzenie działań rewitalizacyjnych, rewitalizacyjnych i 

ochronnych na terenie zabytkowego parku to około 6,5 hektara. Rewitalizacja ekosystemów 

łąkowych to jest powierzchnia ponad 25 hektarów. Tam mówi się o powstaniu ścieżek Tras 

rowerowych, konnych, ustawieniu tablic informacyjnych. Utworzenie arboretum pełniącego 

funkcję turystyczno edukacyjną i naukowo badawczą. Przeprowadzenie prac również 

konserwatorskich w zabytkowej alei Lipowej. Tutaj, obok szosy w kierunku Pszczelej Woli. 

 

Renowacja tego traktu i zabytkowych alei. Oczywiście utworzenie nowego 

energooszczędnego oświetlenia typu parkowego na całości tego obszaru i uporządkowanie 

terenów zdegradowanych zdegradowanych, czyli likwidacja dzikiego wysypiska, wysypiska 

zbiorników na gnojowicę czy infrastruktury po dawnej stacji benzynowej. To są na pewno 

bardzo oczekiwane działania i one nie dotyczą tylko mieszkańców sołectwa Żabia Wola czy 

samych mieszkańców Pszczelej Woli. One dotyczą tak naprawdę nas wszystkich, bo 

niejednokrotnie wtedy, gdy mamy okazję przebywać tam, w tym otoczeniu, widzimy, że te 

obszary naprawdę potrzebują takiego wsparcia i odnowienia. Stąd taka propozycja. 

Oczywiście tutaj skupiliśmy się na tym obszarze, dlatego, że przygotowane zostały konkretne 

projekty. Natomiast do Gminnego Programu Rewitalizacji, oprócz przedstawionych powyżej, 

wpisaliśmy również utworzenie Centrum Seniora w Kolonii Kiełczewice Dolne. To jest ten 

ośrodek, dawny ośrodek zdrowia w Kiełczewicach, a także rewitalizacja centrum 



Strzyżewice. I tutaj wszyscy państwo mają dostęp. Można przejrzeć propozycje tych 

przedsięwzięć, one są wpisane właśnie w tym dokumencie opisane. Dodatkowo również wiele 

wspierających projektów, które mogłyby pozytywnie wpłynąć na poziom życia mieszkańców 

dotyczących zagospodarowania terenów zieleni na cele rekreacyjno sportowe i kulturalne, 

rozwój ścieżek rowerowych czy też remonty, budowa i modernizacja obiektów oświatowych. 

Dlatego, że tutaj w Gminnym Programie Rewitalizacji wpisane zostały również te działania, 

które bezpośrednio nie w tych obszarach, ale które mogłyby również pozytywnie wpływać na 

cały obszar gminy. Szanowni Państwo. Jeżeli chodzi o program rewitalizacji, oczywiście w 

dokumencie wpisany jest również harmonogram, do którego rok, do którego te działania 

spodziewalibyśmy się, aby zostały wykonane. Jest to rok 2030. Taki został założony plan. 

 

Częściowo zostały również wykazane środki, które mogłyby być pozyskiwane na 

przeprowadzenie tych działań. Tak, bo dokument jest dokumentem. Jest to plan. Natomiast 

realizacja tego planu będzie uzależniona od wielu, wielu czynników, głównie też tych 

finansowych. Chciałabym również jeszcze o jednej rzeczy przy okazji Gminnego Programu 

Rewitalizacji powiedzieć, mianowicie o stanowisku grupy inicjatywnej wsi Żabia Wola. 

Wracamy do źródeł naszej małej ojczyzny. I tutaj w skrócie może odczytam pismo, które w 

dniu 30 kwietnia wpłynęło na moje ręce. Mianowicie grupa inicjatywna wsi Żabia Wola. W 

Piśmie przede wszystkim sprzeciwia się projektowi remontu modernizacji obiektów w 

Pszczelej Woli, przedstawiając alternatywę budowy nowego obiektu świetlicowego na 

terenach poza obszarem Pszczelej Woli, czyli tym nazwijmy szkolnym na terenach Żabiej 

Woli. Ja nie będę czytała całego pisma. Państwo pozwolą, że przeczytam najważniejsze 

fragmenty. My, mieszkańcy wsi Żabia Wola, w ramach inicjatywy oddolnej sprzeciwiamy się 

remontowaniu obiektu znajdującego się na terenie Pszczelej Woli, a służącemu jako strażnica 

i świetlica wiejska we wsi Żabia Wola, bez żadnych uzgodnień, nie wsłuchując się w głosy i 

potrzeby mieszkańców, podejmuje się plany remontu upadających budynków w miejscowości 

Pszczela Wola. Jako mieszkańcy wsi nie otrzymaliśmy informacji od radnych odnośnie 

przewidzianego remontu budynku w Pszczelej Woli. W Związku nadmieniamy, że od wielu 

lat nasza miejscowość nie ma miejsca na zebrania wiejskie, spotkania Koła Gospodyń 

Wiejskich, stowarzyszenia Rodzin Katolickich czy też młodzieży. W wielu sołectwach 

powstają nowe obiekty sportowe, kulturalne, rekreacyjne, strażnice, a u nas w tym kierunku 

nic się nie robi. Wielokrotnie na zebraniach sołeckich Wspólnoty Wsi Żabia Wola 

podejmowano problemy lokalizacji świetlicy. 

 

Z niepokojem patrzymy także na funkcjonowanie młodzieży, która nie ma miejsca spotkań, a 

spotyka się na przystankach, w lesie i na łąkach. I tutaj jednocześnie informujemy, że w 

miejscowości Żabia Wola znajduje się działka nr. Nie będę tutaj przytaczała, która jest pod 

zarządem starostwa. W związku z powyższym zwracamy się z prośbą do Starostwa 

Powiatowego w Lublinie o przeznaczenie na potrzeby kultury i bezpieczeństwa mieszkańców 

części działki, na której mogłaby powstać świetlica i strażnica wsi Żabia Wola. Będzie to 

miejsce integracji, spotkań młodzieży, zebrań sołectwa i działalności kulturalnej. Mamy 

nadzieję, że po wielu latach starań, negatywnych odpowiedzi, negatywnych odpowiedzi, a 

czasami braku odpowiedzi powstanie Ośrodek Integracji Międzypokoleniowej. Apelujemy do 

władz lokalnych, aby pochyliły się nad potrzebami mieszkańców, wychodząc naprzeciw 

istniejącym potrzebom. Zawiązana została grupa inicjatywna, która w przyszłości będzie 

dążyła do wybudowania świetlicy na wyżej wymienionej działce. Prosimy o pozytywne 



ustosunkowanie się do naszej inicjatywy. I została przekazana również lista osób 

popierających budowę świetlicy w miejscowości Żabia Wola. Drodzy Państwo, tutaj w ślad 

za tym apelem, w czerwcu tego roku też odbyło się spotkanie w Żabiej Woli z radnymi, 

radnymi powiatowymi i członkami Zarządu Powiatu Lubelskiego, gdzie rozmawialiśmy i o 

potrzebach sołectwa, i o tym apelu, który został sformułowany na tym spotkaniu. Zostały 

wypracowane, myślę takie wnioski, które mam nadzieję, że będą realizowane. Pierwszy to 

taki, że Zarząd Powiatu Lubelskiego deklaruje rzeczywiście przekazanie części działki w 

Żabiej Woli na potrzeby Gminy, oczywiście na rzecz sołectw, na rzecz gminy, ale też na 

potrzeby sołectwa i działań, które mogłyby tam powstać. 

 

W ślad za tym wystąpiłam z wnioskiem formalnym do Zarządu Powiatu o przekazanie takiej 

działki i mam nadzieję, taka jest informacja ustna, że ten proces, ta procedura będzie 

realizowana. Wola jest i taką działkę rzeczywiście moglibyśmy pozyskać. Z czasem. 

Rzeczywiście mając grunt, można planować powstanie obiektu, który miałby służyć na 

rozmaite cele publiczne. Może to być świetlica, może to być inny obiekt, który w danym 

momencie będzie potrzebny, czy jako centrum kultury, który mógłby realizować wiele zadań 

i taki był wniosek na zebraniu, aby realizować to długofalowe przedsięwzięcie. Natomiast nie 

zapominajmy o tym, że to na pewno będzie długofalowe przedsięwzięcie, z uwagi też na 

konieczność zmiany planu, z uwagi chociażby na to, iż gmina musiałaby pozyskać środki na 

budowę takiego obiektu. I tutaj nie negując potrzeb, które są ewidentnie zresztą myślę, że one 

też i w mniejszym stopniu występują też i w innych miejscowościach, ale tutaj przyznając 

rację, te potrzeby są. Nie negując tych potrzeb, jednak konsekwentnie spróbujmy zrealizować 

ten projekt rewitalizacyjny, bo on też w pewnej mierze Daje możliwości do integracji, 

aktywizacji do tego wspólnego miejsca spotkań. Tym bardziej, że on jest właśnie na terenie 

sołectwa Żabia Wola. Ja może tutaj w tym miejscu zakończę, bo myślę, że też będziemy mieli 

okazję jeszcze wymiany zdań i myśli i i kolejne elementy jeszcze do tego dzisiejszej dyskusji 

nad Gminnym Programem Rewitalizacji się pojawią z państwa również ust. Więc chciałabym 

na tym zakończyć i oddaję głos pani przewodniczącej. 

Przewodnicząca odczytała opinie komisji stałych Rady Gminy Strzyżewice.  

Komisja Budżetu i Rozwoju Społeczno Gospodarczego pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Strzyżewice na lata 2023 

2030. Wyniki głosowania. Za. 11 głosów. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.  

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały. Wyniki głosowania. Za 5 głosów. Przeciw 0. Wstrzymało się 0.  

Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Przestrzegania Prawa pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały. Wyniki głosowania. 6 głosów za. Przeciw 0. Wstrzymało się 0.  

Komisja Rolnictwa i Działalności Gospodarczej również pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały. Wyniki głosowania. Za 7 głosów. Przeciw 0. Wstrzymało się 0. 

 

Zapytała czy ktoś w tym puncie chciałby zabrać głos? W związku z tym, że nie było chętnych 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 



Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy 

Strzyżewice na lata 2023-2030..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Karolina Kowalik, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, 

Ewa Pałyska, Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek 

Walasek 

 

8. Wystąpienia zaproszonych gości. 

Nikt nie zabrał głosu 

 

9. Wolne wnioski i informacje. 

 

Nikt nie zabrał głosu 

 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nikt nie zabrał głosu 

 

11. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

 

Brak interpelacji. 

 

 

12. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem się wszystkich punktów z porządku obrad dzisiejszej sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła VIII sesję w dniu 10 października 2024 roku 

dziękując  bardzo za uczestnictwo. 

 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy Strzyżewice 

 Agata Stelmach 

 

Przygotował(a): Beata Teter 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


